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Nyomtatott és online sajtó 
 

A nemzeti összetartozás napján ünnepeljük, hogy egy vérből valók vagyunk és 

összetartozunk 
2025. június 4. – Kőházi János – Magyar Nemzet 

– Minden magyar, éljen bárhol a világon, számíthat Magyarországra és számíthat a nemzeti 

kormányra. Nem szabad hagynunk, hogy Brüsszel régi és új emberei újra megosszák a 

magyarságot! – üzente a külhoni magyaroknak Nacsa Lőrinc a nemzeti összetartozás napja 

alkalmából. A nemzetpolitikáért felelős államtitkár leszögezte: fontos, hogy ne siránkozzunk 

Trianon miatt, hanem dolgozzunk azon, hogy a magyar nemzet az anyaországban, a Kárpát-

medencében és szerte a világon is erős legyen. Nacsa Lőrinc elmondta azt is, hogy a külhoni 

magyarok tekintetében a politikai palettán még mindig nem alakult ki nemzeti minimum, de 

elmondta a véleményét többek között arról is, a Tisza Párt mennyire képviseli azt. Nacsa Lőrinc 

kiemelte: „A sok rosszat hozó XX. század egyik legnagyobb történelmi tragédiája 

Magyarországgal történt: elvesztette területe kétharmadát és állampolgárainak egy jelentős 

részét. Attól kezdve nagyon sok magyar ember – köztük rengeteg most élő felmenői is – idegen 

országokban kényszerült élni. Ez egy nemzeti tragédia. Úgy lettünk világnemzet, hogy nem 

akartunk azzá válni. Az elmúlt száz év bebizonyította, hogy ennyi idő elteltével is a magyarok 

erősek és azon dolgozunk, hogy ez így is maradhasson. A nemzeti összetartozás napja azért 

kapta ezt a nevet, mert bár elgyászoljuk, amit el kell, de erőt merítünk abból, amit az elmúlt 

száz évben elértünk.” 

 

Panyi Miklós: a magyarok megtörésének kísérlete elbukott, túléltük, 

újrakezdtünk és megerősödtünk 
2025. június 3. – MTI, Felvidék.ma 

A magyarok megtörésének XX. századi kísérlete a világháborúk, a diktatúrák, a kitelepítések, 

a gulág, az asszimilációs törekvések ellenére elbukott, mi túléltünk, újrakezdtünk és 

megerősödtünk - jelentette ki a Miniszterelnökség parlamenti és stratégiai államtitkára kedden 

a sátoraljaújhelyi Rákóczi táborban, a Nemzeti Összetartozás-napi rendezvénysorozat ünnepi 

megemlékezésén. Panyi Miklós úgy fogalmazott, eközben a nagyhatalmak birodalmai mind 

összedőltek, "a hatalmi gőgre és nagyképűségre épített államok talapzata pedig egyre jobban 

repedezik". Az államtitkár kijelentette, a nyugati kultúrákban szisztematikusan szorították 

vissza a keresztény vallást és a nemzeti identitást. Az ezeréves keresztény kultúrát és a nemzeti 

büszkeséget globális fogyasztássá és globális társadalomra cserélték - mondta. Kiemelte, 

meghirdették a gyermektelenség programját és kinyitották a határokat, amivel több tízmillió 

idegen kultúrájú és vallású személy szabadítottak az ellenállásra képtelenné tett 

társadalmakra. A nagy nemzetállamok átalakítási programja zajlik - tette hozzá. Panyi Miklós 

kijelentette, az 1960-as, 70-es években Párizsban, Londonban vagy Brüsszelben született 
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polgárai ma már nem ismernek rá saját városukra. "Mi nem kérünk ebből a receptből"- 

mondta. Közölte, Trianon megtanított minket arra, hogy az, amit az idegen hatalmak 

mondanak, érkezzen akár nyugatról, akár keletről vagy délről, általában nem jó a magyaroknak 

és főleg nem az igazságot jelenti. 

 

Balatoni Katalin: magyarként összetartozunk, és van közös jövőnk a Kárpát-

medencében 
2025. június 3. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata 

A trianoni békediktátum szomorú emléknapját sikerült átfordítani "egy olyan örömünneppé, 

amely kifejezi, hogy magyarként összetartozunk, és van közös jövőnk a Kárpát-medencében" - 

jelentette ki Balatoni Katalin, a pedagógiai innovációk előmozdításáért és a családbarát 

oktatási környezet erősítéséért felelős miniszterelnöki biztos Ungváron, a Tulipán Tanoda 

Magyar Népművészeti Iskola évzáró koncertjén elmondott köszöntőjében. Kárpátalján a 

Nemzeti Összetartozás Napja alkalmából 2025. június 1-5. között Ungvártól Rahóig tizenegy 

helyszínen évzáró koncerteket és ünnepi rendezvénysorozatot tartanak. A rendezvénysorozatot 

a Kárpátaljai Magyar Pedagógus Szövetség (KMPSZ) kezdeményezésére, a Kulturális és 

Innovációs Minisztérium és a Tempus Alapítvány támogatásával, valamint a Tulipán Tanoda 

Magyar Népművészeti Iskola szervezésében és a Pro Cultura Subcarpathica civilszervezet 

társszervezésében tartják meg. A sorozat harmadik napján az Ungvári Dayka Gábor Líceumban 

Balatoni Katalin előbb a gyerekekkel közösen eltáncolta a 2022-ben felvidéki kezdeményezésre 

elindult Összetartozás Táncát, majd a köszöntötte az ünnepi koncert közönségét. A 

miniszterelnöki biztos megköszönte a szülőknek, hogy magyar óvodába, iskolába íratták be 

gyereküket, és hogy fontosnak tartják magyar identitásuk megőrzését. 

 

Illés Boglárka: látni kell azt, hogy milyen ereje van a magyar nemzetnek 
2025. június 3. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap 

Nem elég a veszteségekről megemlékezni, látni kell azt is, hogy milyen ereje van a magyar 

nemzetnek - mondta Illés Boglárka, a Külgazdasági és Külügyminisztérium kétoldalú 

kapcsolatok fejlesztéséért felelős államtitkára Washingtonban a nemzeti összetartozás napja 

alkalmából a magyar nagykövetségen rendezett megemlékezésen kedden. Kifejtette, hogy a 

trianoni veszteség óta eltelt több mint száz év alatt legkevesebb három generáció nőtt fel a 

Kárpát-medencében és a diaszpórában, és hangsúlyozta: a magyar nemzet erejét mutatja, hogy 

minden nagyhatalmi kísérlet ellenére sem sikerült eltemetni, és képes bizonyítani 

összetartozását. Az államtitkár kiemelte, hogy az Egyesült Államokban él a világ legnagyobb 

magyar diaszpóra közössége, amelyek tagjaival a nyugati és a keleti parton is találkozott 

amerikai látogatása alkalmából. A magyar politikus a kaliforniai magyarok nemzeti 

összetartozás napja alkalmából szervezett megemlékezésén is részt vett az elmúlt napokban. 

Tapasztalatait összegezve úgy fogalmazott: a magyar közösségek nemcsak élnek és léteznek, 

megteremtették magyar világukat is. 
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Fülöp Attila: begyakorolt napi rutinná kell válni a nemzeti sorsközösségnek 
2025. június 3. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu 

A nemzeti összetartozás napja akkor éri el a célját, ha a sorsközösséget nemcsak előírt 

megemlékezésként, hanem begyakorolt napi rutinként élik meg a magyarok - jelentette ki a 

Belügyminisztérium gondoskodáspolitikáért felelős államtitkára kedden Budapesten, a 

Nemzeti összetartozás emlékhelyénél tartott megemlékezésen. Az Ifjúsági 

Kereszténydemokrata Szövetség (IKSZ) által a nemzeti összetartozás napja alkalmából 

rendezett koszorúzás előtt Fülöp Attila azt mondta, minden magyar benne él abban, amit 

Trianon maga után hagyott, ez egy sorstársi közösség, amelyből az egymás iránti felelősség is 

fakad szerte a Kárpát-medencében. Azt mondta, 1920. június 4-én a magyar nemzetet akarták 

eltörölni azzal, hogy lehetetlen helyzetbe hozták egy diktátummal. "De amit nem lehet 

visszacsinálni, azt sokszor csak újra lehet kezdeni, kapcsolatként, szándékként és mindezt a 

múlt figyelmeztetése mellett" - fogalmazott. Az államtitkár közölte, a feladat nem pusztán az 

emlékezés ismétlése, hanem az, hogy "átéljük, megéljük, gyakoroljuk az összetartozást".  

              
Megtiszteltetés a felső-háromszéki „Szentföld” számára a magyar köztársasági 

elnök látogatása  
2025. június 3. – Krónika 

Sulyok Tamás köztársasági elnök a szombati csíksomlyói búcsún való részvételét követően 

hétfőn a felső-háromszéki Kézdiszentlélek római katolikus erődtemplomában vesz részt a 

községben hagyományosan pünkösdhétfőn tartandó búcsús szentmisén. T. Pál Ferenc 

kézdiszentléleki plébános a Krónika megkeresésére elmondta, a „Szentföldnek” nevezett, 

hitéhez erősen ragaszkodó Felső-Háromszék közössége számára hatalmas megtiszteltetést 

jelent a köztársasági elnök látogatása. Kézdiszentlélek 2400 római katolikust számlál, de a 

hétfői szentmisén várhatóan háromezren is részt vesznek majd.  

 

Ihatatlanná vált a Kis-Küküllő vize a parajdi bányakatasztrófa nyomán  
2025. június 3. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Készenléti állapotot rendeltek el a Maros megyei hatóságok, miután a parajdi sóbánya 

telítettsége következtében jelentősen megnőtt a Kis-Küküllő sókoncentrációja. Mintegy 40 ezer 

lakos számára ihatatlanná vált a vezetékes víz a bányakatasztrófa nyomán. A Maros megyei 

prefektúra hétfőn késő este kibocsátott tájékoztatása szerint felborította a felszín alatti vizek 

egyensúlyát, hogy a kiöntött Korond-patak teljesen megtöltötte vízzel a parajdi sóbányát. A 

bányakatasztrófa egyik mellékhatásaként megugrott a Kis-Küküllő sótartalma, ami nem számít 

váratlan fejleménynek, hiszen a Korond-patak a folyóba ömlik. Márpedig a Kis-Küküllőből 39 

ezer ember ivóvízellátását látja el a vízszolgáltató.  
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A Bözödújfalusi-víztározó megnyitásával próbálják hígítani a Kis-Küküllő magas 

sókoncentrációját  
2025. június 3. – Krónika, Székelyhon, maszol.ro 

A Maros Vízügyi Igazgatóság ellenőrzötten vizet enged ki a Bözödújfalusi-víztározóból a Kis-

Küküllő folyó magas sókoncentrációjának hígítására, miután a parajdi sóbánya elárasztása 

nyomán Dicsőszentmártonnál az ivóvíz határértékének majdnem kétszeresét mérték. Mint 

közölték, a víztározó megnyitása mellett folyamatosan mérik a folyó sókoncentrációját, miután 

a Korond-patak – amely a Kis-Küküllőbe folyik – elárasztotta a parajdi sóbányát. „A sótartalom 

csökkentése érdekében a Maros Vízügyi Igazgatóság ellenőrzött körülmények között vizet 

enged ki a Bözödújfalusi-víztározóból, hogy a magas sókoncentrációt felhígítsa” – közölte 

kedden a Facebookon a Romániai Vízügyi Országos Igazgatóság.  

 

Úzvölgye: hallgat a román állam és az ortodox egyház 
2025. június 3. – maszol.ro 

A román állam és az ortodox egyház hallgatását tartja a legveszélyesebbnek Pászkán Zsolt 

politikai elemző annak kapcsán, hogy vasárnap ismét ultranacionalisták lepték el az úzvölgyi 

katonatemetőt. „Harcosok és mártírok leszármazottai vagyunk, nem lehet minket legyőzni!” – 

ezzel a felvezetéssel közölt videót Mihai Târnoveanu, a Nemzet Útja (Calea Neamului) 

ultranacionalista szervezet vezetője a június elsejei, úzvölgyi „megemlékezésről”. Vasárnap 

délután mintegy száz résztvevő volt jelen azon a rendezvényen, amelyen az állítólagosan a 

haditemetőben nyugvó román katonák emlékére illegálisan állított fakereszteket szentelték fel 

ortodox papok.  „Nem Mihai Târnoveanu bohóckodása a legveszélyesebb – hanem a román 

állam és az ortodox egyház hallgatása” – mondta a Mandiner portálnak Pászkán Zsolt. A 

Magyar Külügyi Intézet külső szakértője szerint az úzvölgyi kegyeletsértések hátterében nem 

pusztán egy magamutogató provokátor, hanem a román hatalmi elit cinkossága, sőt, „egyetértő 

közreműködése” áll. 

 

Cseke Attila: Máramaros megyei iskolát és Bihar megyei kórházat tesznek 

földrengésbiztossá 
2025. június 3. – maszol.ro 

Több mint 97 millió lej támogatást nyújt a fejlesztési minisztérium a hosszúmezői általános 

iskola, illetve a félixfürdői rehabilitációs klinikai kórház Püspökfürdőn található 

gyermekgyógyászati részlegének korszerűsítésére és földrengésbiztossá tételére – jelentette be 

Cseke Attila RMDSZ-es fejlesztési miniszter. A szaktárcavezető elmondta: a fejlesztési 

minisztérium a kórházak, tanintézmények, közintézmények és tömbházlakások 

földrengésbiztonsági felújítását finanszírozza, ennek keretében biztosítanak a Máramaros 

megyei iskola és a Bihar megyei kórház munkálataira is támogatást. „A gyermekek biztonsága, 

a korszerű egészségügyi és tanügyi infrastruktúra biztosítása prioritás számunkra a nehéz 

pénzügyi helyzetben is. A települések fejlesztése nem állhat le” – idézi Cseke Attilát az RMDSZ 

közleménye. 
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Pénzadományokat gyűjt a Gyulafehérvári Caritas az árvízkárosultaknak 
2025. június 3. – maszol.ro, Székelyhon 

Pénzbeli adományokat gyűjt a Gyulafehérvári Caritas az elmúlt hetekben árvízkárokat 

szenvedett háromszéki családok számára. Mint a szervezet felhívásában fogalmaztak: a májusi 

hosszantartó esőzések nagy károkat okoztak az ország több megyéjében. Háromszéken 

otthonokat, háztartásokat, termőföldeket, vállalkozásokat és útszakaszokat öntött el a víz. 

Különösen súlyos volt a helyzet a Tatrang és a Kovászna folyóba ömlő Zágoni-patak alsó 

szakaszain, azok mellett található településeken: Kökösbácsteleken, Márkosréten és 

Nagyborosnyón. Itt nagy volt baj, hiszen többszáz embert kellett kimenekíteni. Mindenki 

próbál tenni az áradások ellen, menteni ami még menthető, előbb a hatóságok léptek közbe és 

nagy erőket vetettek be az árvíz elleni védekezéshez. „Lassan kiszivattyúzzák a vizet, levonul az 

ár, most szükség van civil összefogásra is. A Caritas munkatársai a helyszíneken jártak, látták 

a víz okozta pusztítást és beszéltek a helybéliekkel. Sokuknak mindenük odaveszett és még 

hosszú idő telik el, amíg sikerül valamennyire rendbe tenni az udvarokat, lakhatóvá tenni a 

házakat, újáépíteni az istállókat” – fogalmaztak. 

 

Gazdasági miniszter: Románia legjobb szakértői dolgoznak a parajdi sóbánya 

megmentésén 
2025. június 3. – maszol.ro 

Kedd reggel megkezdődtek a Korond-patak medrének elterelési munkálatai, jelentette be 

Bogdan Ivan gazdasági miniszter. Emlékeztetett, hogy a patak a megszokott vízhozam legalább 

százszorosával árasztotta el a parajdi sóbányát. A miniszter elmondása szerint hétfő este óta 

rendkívül fejlett szkennereket állítottak üzembe a turisztikai bánya és a régi bánya 

alagszerkezetének feltérképezésére, hogy megállapítsák az erózió mértékét, valamint hogy 

technikai megoldást találjanak a víz egy részének eltávolítására. Az európai polgári védelmi 

szolidaritási mechanizmus aktiválását követően hét európai szakértő tart Románia felé, és 

szerdától „nagyon modern technológiával” lesznek jelen Parajdon, hogy megoldási javaslatokat 

dolgozzanak ki a helyzetre. 

 

Enyhén nőtt a Telegdy-bányába beömlött víz sótartalma, a József-bányában 

stagnál 
2025. június 3. – maszol.ro 

Ismét esős idő várható, ezért szerdán megnövekedhet a Korond-patak vízhozama a parajdi 

szakaszon, csütörtökre viszont már csökkenés várható. Mindeközben folyamatosan vizsgálják 

a sóbányában beömlött víz sótartalmát – tájékoztatott a Hargita Megyei Prefektusi Hivatal. A 

parajdi sóbányánál kialakult veszélyhelyzet kezelésében érintett intézményekkel tartott keddi 

operatív értekezleten megállapították, hogy az egykori József-bánya fölött kedden (június 3-

án) kialakult egy másfél méter mély süllyedés, ott, ahol korábban is hasonlók történtek, ám 

ezek nem jelentenek veszélyt a lakosságra. A Hargita Megyei Prefektusi Hivatal által közölt 
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információk szerint a bányába beömlött víz sótartalma a Telegdy-bánya bejáratánál enyhén 

nőtt az előző naphoz képest, míg a József-bányában lévő víz sótartalma nem változott az elmúlt 

egy napon. A közleményben megjegyzik, hogy a Salrom Országos Sóipari Vállalat továbbra is 

naponta vizsgálja az újabb és újabb mintákat. 

 

Csíksomlyó Expressz – Sepsiszentgyörgyön ünnepi műsorral fogadják a 

zarándokvonatot 
2025. június 3. – maszol.ro, Székelyföld 

Tavalyhoz hasonlóan idén is útjára indul a Csíksomlyó Expressz – Székely Gyors Össznemzeti 

Zarándokvonat, amelyen ezernél több zarándok utazik Magyarországról a csíksomlyói 

pünkösdi búcsúba majd az Ezeréves határhoz Gyimesbükkre. A zarándokvonat június 6-án, 

pénteken 19.59-kor érkezik meg a sepsiszentgyörgyi vasútállomásra, ahol 26 perc tartózkodás 

után 20.25-kor indul tovább Csíkszereda irányába, tájékoztatott a sepsiszentgyörgyi városháza. 

A vonattal érkező zarándokokat Sepsiszentgyörgy önkormányzatának szervezésében pénteken 

este kürtöskaláccsal, pogácsával, és a Rétyi Kováts András Ifjúsági Fúvószenekar üdvözlő 

muzsikájával, valamint a magyar és székely himnusz eléneklésével fogadják a vasútállomáson. 

A Csíksomlyó Expressz – Székely Gyors Össznemzeti Zarándokvonat egy olyan különjárat, 

amely minden évben csupán egy alkalommal, pünkösdkor közlekedik. A szerelvény 16 kocsiból 

áll, ezeket a Tamási Áron arcképével díszített mozdony húzza. 

 

Maros megye 16 településén nem iható a víz - tartályokat helyeztek ki a 

hatóságok 
2025. június 3. – maszol.ro 

Maros megyében 16 településen továbbra is vészhelyzet van érvényben, ezért az illetékes 

hatóságok folyamatosan intézkednek a lakosság egészségvédelme és a biztonságos ivóvízellátás 

biztosítása érdekében - írja közleményében a Maros Megyei Vészhelyzeti Bizottság. A 

marosvásárhely Aquaserv RT vízszolgáltató keddi mérései alapján kiderült, hogy víz klorid- és 

nátriumszintje nem mutat jelentős változást az előző napi értékekhez képest. A Maros Megyei 

Közegészségügyi Igazgatóság rendszeresen vízmintákat gyűjt a fogyasztóknál, forrásoknál és 

közkutaknál Ádámos, Szászbogács, Dicsőszentmárton és Vámosgálfalva önkormányzatok 

területén, hogy részletes laborvizsgálatokkal nyomon kövessék a víz minőségét. Az Országos 

Vészhelyzeti Bizottság június harmadikai határozata alapján jóváhagyták az ivóvízellátás 

biztosítását a következő napokra. Az Aquaserv az elmúlt éjszaka 15 ideiglenes ivóvíz-tartályt 

helyezett ki 

 

Segélyakció Székelyföldért: Elindult a 1353-as adományvonal a bajbajutott 

családok támogatására 
2025. június 3. – MTI, maszol.ro, Székelyhon 

Elindult az adományvonal a székelyföldi bajbajutottak támogatására. Az Ökumenikus 

Segélyszervezet kedden közölte az MTI-vel, hogy az 1353-as adományvonalon kezdődik a 
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gyűjtés. A közlemény szerint a szervezet a katasztrófa után országos összefogást hirdetett 

annak érdekében, hogy minél több segítséget tudjanak nyújtani a háromszéki árvíz 

áldozatainak és a parajdi sóbányában dolgozók családjainak. Az Ökumenikus Segélyszervezet 

felfüggesztette a Kapaszkodó program keretében zajló 1 000 rászoruló gyermek nyári 

táboroztatására irányuló adománygyűjtést, és a június 2. és 15. között érkező adományokat a 

székelyföldi bajbajutott családok támogatására fordítják. 

 

Súlyos és tartós ökológiai, társadalmi-gazdasági következményei lehetnek a 

bányakatasztrófának  
2025. június 3. – Krónika 

A parajdi sóbánya katasztrófahelyzetének súlyos és tartós ökológiai és társadalmi-gazdasági 

következményeire figyelmeztet Hartel Tibor biológus, ökológus, a Babeș–Bolyai 

Tudományegyetem (BBTE) oktatója Facebook-oldalán. Hartel Tibor román nyelven közzétett, 

csak az ismerősei számára hozzáférhető posztjában úgy véli, a most kialakult remélhetőleg 

helyzetet kezelni lehet, azonban a bányakatasztrófa súlyos, és aggodalomra ad okot. „Egy 

sóbánya összeomlása gyors fizikai-kémiai folyamatok láncolatát indítja el, amelynek súlyos és 

tartós ökológiai és társadalmi-gazdasági következményei vannak. Ezek a katasztrófa 

helyszínétől távol is, és rendkívül sokféle formában érezhetők. Amikor a járatok teteje beomlik, 

az édesvíz behatol a föld alá, feloldja a sót és telített sóoldatot képez, amely a talajvízbe és a 

felszíni vízfolyásokba jut. A sóval való szennyeződés gyakran talajsüllyedéssel és szerkezeti 

károsodásokkal jár együtt” – olvasható a kolozsvári ökológus posztjában.  

 

Nekiláttak a Korond-patak elterelésének, ami évekkel ezelőtt lett volna aktuális  
2025. június 3. – MTI, Krónika 

Elkezdődtek a Korond-patak elterelési munkálatai a bányakatasztrófa sújtotta Parajdon. A 

sóbányából kijutó sós víz környezetvédelmi problémákat okozhat – közölte kedden a Digi24-

nek nyilatkozva Mircea Fechet környezetvédelmi miniszter. A tárcavezető a hírtelevíziónak 

elmondta, hogy a székelyföldi település elárasztott sóbányájából kijutó sós víz 

környezetvédelmi problémákat okozhat, mivel a mérések a víz sótartalmának „riasztó 

növekedését” mutatják. A sóbánya felett folyó Korond-patak elvezetése ezért – a talajsüllyedés 

késleltetése mellett – amiatt is sürgőssé vált, mivel a patak a sós vizet a Kis-Küküllőbe szállítja. 

A miniszter szerint kedden a Kis-Küküllő vízének kloridtartalma tízszerese volt a május 29-én 

mért literenkénti 51 milligrammnak. A térségbeli víztisztító állomások literenként 250 

milligramm sókoncertrációig képesek tisztítani a vizet, magasabb értéknél a víz ihatatlanná 

válik – húzta alá.  
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Templomfelújításra kaptak támogatást a szórványban működő történelmi 

magyar egyházak  
2025. június 3. – Krónika 

Két római katolikus és egy evangélikus templom felújítására hagyott jóvá költségvetési 

támogatást az Arad megyei közgyűlés legutóbbi ülésén. Az egyházi beruházásokra most 

előirányzott összeg 17-18 százalékát használhatják fel a történelmi magyar egyházak 

ingatlanfelújításra, de a közeljövőben újabb magyar közösségek templomainak ítélnek meg 

támogatást – mondta a Krónikának Péró Tamás, az Arad megyei tanács RMDSZ-es alelnöke.  

                              
Magyar Szövetség: Eltűnnek-e Beneš szégyenfoltjai? 
2025. június 3. – Ma7, Felvidék.ma, Új Szó  

Stop Beneš! – címmel tartott kedden sajtótájékoztatót a Magyar Szövetség (MSZ). Ennek 

apropóját az adta, hogy a Szlovák Földalap felújította a gyakorlatot, mely során a II. 

világháború lezárása után be nem végzett földelkobzásokat – konfiskációkat nyolc évtizeddel 

azok kiadása után hajtja végre napjainkban, azaz földterületeket vesznek el tulajdonosaiktól, 

legtöbbször azok vagy örököseik tudta nélkül, és „természetesen” ellenszolgáltatás nélkül, azaz 

ingyen. A konfiskációk jogi alapját a múlt század negyvenes éveiben az egykori Eduard Beneš 

elnök által kiadott dekrétumok jelentették, sőt jelentik ma is. A párt pozsonyi székházában 

megtartott sajtótájékoztatón Gubík László pártelnök, illetve Bugár Viktor, földügyi szakjogász 

vett rész. Az MSZ elnöke hangsúlyozta, annak ellenére, hogy a szlovák állami vezetők 

minduntalan, mint történelmi, ma már érvényüket vesztett dokumentumokat emlegetik a 

Beneš-dekrétumokat, a valóság azt mutatja, hogy napjainkban is ezekre hivatkozva vonják el 

főleg mezőgazdasági területek tulajdonjogát tulajdonosaiktól. 

 

Fókuszban a Széchenyiek a Katedra Történelemverseny döntőjében 
2025. június 3. – Ma7, Felvidék.ma 

A Katedra Polgári Társulás szervezésében június 2-án zajlott le a Katedra Történelemverseny 

29. évfolyamának döntője, amely Széchenyi István, de tágabb értelemben a Széchenyi család 

körül forgott. A témaválasztás apropóját az adta, hogy 1825-ben – vagyis kétszáz éve – a 

pozsonyi országgyűlés elfogadta gróf Széchenyi István felajánlását, és megalapította a Magyar 

Tudományos Akadémiát. A Nyitrai Konstantin Filozófus Egyetem Pedagógiai Karának és 

Közép-európai Tanulmányok Karának termeiben folyó megmérettetésen 14 csapat mérte össze 

a tudását. A hat fordulóból álló döntőben fej-fej mellett haladtak a csapatok, a 

végelszámolásnál az első öt csapat teljesítménye is 80% fölött volt! Végül a bátorkeszi Kováts 

József Magyar Tanítási Nyelvű alapiskola Kamarások (Mészáros Zita, Pintér Ramóna, Tóth 

Péter – felkészítő tanáruk Pelle István) nevű csapata vitte el a pálmát, 94%-os teljesítménnyel. 

Második helyen a Marianum Egyházi Iskolaközpont csapata, a Jó palócok (Szabó Luca, Marák 

Lilla, Varga Bálint – felkészítő tanáruk Földes Varga Katalin) végzett. 
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Martosi ajándékutalványt kapott Gubíktól Hlina, a lehetséges együttműködésről 

is beszéltek 
2025. június 3. – Új Szó  

A Magyar Szövetség székházában személyesen „tisztázta” a martosi vendégház körüli 

félreértéseket Gubík László és Alojz Hlina. Hlina az elsők közt próbálhatja majd ki a 

vendégházat, ráadásul ingyen, mert Gubíktól kapott egy ajándékutalványt. Gubík László a 

Magyar Szövetség székházában hétfőn találkozott Alojz Hlinával, az SaS parlamenti 

képviselőjével, és tisztázták a martosi vendégházra kapott támogatás körüli félreértéseket is. 

Hlina korábban támadta Gubíkot azért, mert a vendégházat építő Martevent Kft. 90 ezer eurós 

uniós támogatást kapott az Agrárkifizetési Ügynökség (PPA) „panziófelhívása” alapján. A 

Martevent Kft. 15 százalékos tulajdonosa a Magyar Szövetség elnöke.   Gubík már a Martosi 

Rendezvényligetben tartott sajtótájékoztatójára is meghívta Hlinát és Veronika Remišovát 

(Szlovákia mozgalom), mert mindketten kifogásolták, hogy pártelnökként igénybe vette a PPA 

támogatását. „Hlina nem tudott eljönni a martosi sajtótájékoztatóra, de jelezte, hogy szívesen 

találkozna velem, erre a találkozóra került most sor” – mondta az Új Szónak a pártelnök. Hlina 

egy ajándékutalványt is kapott Gubíktól. Megmutattam neki a magyarok vendégszeretetét: ha 

felépül a vendégház, akkor várjuk őt egy vendégéjszakára.  

                  
Dr. Pásztor Bálint: A Bagolyvár felújítása első számú prioritás 
2025. június 3. – Pannon RTV, Magyar Szó 

A palicsi Víztorony után a tóparti Bagolyvár felújítási projektje a prioritás – erről beszélt dr. 

Pásztor Bálint a Szabadkai Magyar Rádió Napindítójában. A Vajdasági Magyar Szövetség 

elnöke elárulta, hogy a projekt előkészületi fázisban van, közli a Pannon RTV.  600-700 ezer 

euróba kerülhet a palicsi Bagolyvár felújítása és sportmúzeummá való alakítása – mondta el a 

Szabadkai Magyar Rádióban dr. Pásztor Bálint. A VMSZ elnöke hangsúlyozta, pártjának 

Szabadkán ez az első számú prioritása. A Bagolyvár-projekt az előkészületi fázisban van, 

támogatást kell biztosítani a felújításhoz. „Ezt is elsősorban tartományi, tehát hazai, belföldi 

forrásokból szeretnénk megvalósítani, és az a cél, hogy visszanyerje a régi pompáját, pont úgy, 

ahogy például a palicsi Víztorony esetében tettük azt egy évvel ezelőtt, és azt követően egy 

Vermes- és olimpiai múzeum, vagy sportmúzeum kialakítására kerüljön sor az épületben.” 

 

Megtartották a XIII. Vajdasági Tehetség Gálát 
2025. június 3. – Vajma.info 

Ünnepélyes keretek között tartották meg a XIII. Vajdasági Tehetség Gálát a szabadkai 

Városháza dísztermében. A Vajdasági Tehetségsegítő Tanács (VATT) által szervezett 

rendezvény célja idén is az volt, hogy elismerje Vajdaság legkiválóbb fiatal tehetségeit. A 

díjkiosztón általános és középiskolás tanulókat, valamint egyetemi hallgatókat tüntettek ki, 

akik kimagasló eredményeket értek el a természet- és társadalomtudományok, zene, 

képzőművészet, valamint sport területén. A díjazottak nemcsak plakettet vehettek át, hanem a 
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Magyar Nemzeti Tanács jóvoltából egyszeri ösztöndíjban is részesültek. Emellett a VATT 

kezdeményezésére lehetőségük lesz táborokban és tanulmányutakon való részvételre is. A 

gálán Tehetségnagykövet címeket is kiosztottak azoknak a személyeknek, akik munkásságuk 

és életpályájuk során kiemelkedően hozzájárultak a tehetségek támogatásához, és 

példaképként szolgálnak a fiatal generációk számára. 

 

Vicsek Annamáriával találkozott Sandra Božić Brüsszelben 
2025. június 3. – Pannon RTV 

Szerbia jelenlegi helyzetéről és az ország hatékonyabb, gyorsabb európai integrációjáról 

tárgyaltak. Vicsek Annamária EP-képviselővel találkozott ma Brüsszelben Sandra Božić, a 

tartományi kormány alelnöke. Bár Szerbia még nem EU-tag, elmondhatom, hogy 

rendelkezünk képviselettel az Európai Parlamentben, ami különösen fontos egy olyan tagjelölt 

ország számára, amely az uniós úton halad. Meggyőződésem, hogy Szerbiának mindig lesz 

valakije, Vicsek Annamária személyében, aki fontos üzeneteket közvetít az európai 

közvélemény és képviselők felé - hangsúlyozta Božić. Kiemelte, hogy az elmúlt időszakban 

Szerbia jelentős reformokat hajtott végre, és továbbra is elkötelezett e folyamat mellett. A 

Vajdasági Kormány tevékenységére kitérve elmondta, hogy az ilyen találkozók elősegítik az 

EU-s források hatékonyabb felhasználását a regionális fejlesztés, határon átnyúló 

együttműködés és helyi önkormányzatok támogatása érdekében. Hozzátette: Vajdaság 

földrajzi elhelyezkedése és multikulturális jellege lehetőséget teremt arra, hogy az EU-

tagállamok kisebbségi kultúráját ápoló önkormányzatok aktívabban kapcsolódjanak be az 

együttműködésekbe. 

 

Nemzetközi idegsebész-kongresszus lesz Újvidéken októberben 
2025. június 3. – Pannon RTV 

Újvidéken tartották a Szerbiai Idegsebészeti Társaság képviselőinek találkozóját. Juhász 

Bálint, a Tartományi Képviselőház elnöke fogadta a szervezet küldöttségét. A megbeszélésen a 

2024. október 23–26. között sorra kerülő nemzetközi idegsebész-kongresszus előkészületeiről 

volt szó. A rendezvényt az újvidéki orvostudományi központ második alkalommal látja 

vendégül, rangos nemzetközi együttműködés részeként. Juhász Bálint hangsúlyozta, hogy a 

kongresszus megerősíti Vajdaság egészségügyi és tudományos pozícióját, valamint hozzájárul 

a térség fejlődéséhez. A szakmai esemény idei témája az idegsebészet etikai és jogi kérdései a 

mesterséges intelligencia térnyerésének tükrében. 

                   
Isztambul másodszor: Folytatódtak az ukrán–orosz tárgyalások 
2025. június 3. – karpataljalap.net 

Június 2-án Isztambulban került sor az ukrán és az orosz tárgyalóküldöttség újabb 

találkozójára, a béketárgyalások második fordulójára. A találkozó mindössze egy órán át 

tartott, de a feleknek sikerült megállapodniuk néhány dologban – derül ki a BBC News 
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https://pannonrtv.com/rovatok/politika/vicsek-annamariaval-talalkozott-sandra-bozic-brusszelben
https://karpataljalap.net/2025/06/03/isztambul-masodszor-folytatodtak-az-ukran-orosz-targyalasok
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Ukrajina összefoglalójából. A találkozó fő eredményének az tekinthető, hogy Oroszország végre 

átadta memorandumát a tűzszünettel kapcsolatos elképzeléseiről. Az ukrán delegáció közölte, 

hogy tanulmányozni fogják a dokumentumot, s egy hét múlva reagálnak rá. Emellett a felek 

megállapodtak a foglyok „mindenkit mindenkiért” alapon történő cseréjében, két 

kategóriában. Ezek a 18 és 25 év közötti fiatal katonák és a súlyosan beteg hadifoglyok. Később 

ismertté vált, hogy mindkét fél részéről legalább ezer fogoly visszaadása várható. 

Megállapodtak abban is, hogy kicserélik 6-6 ezer elhunyt katona holttestét. 

 

Ballagás a Kaszonyi Líceumban 
2025. június 3.  – Karpat.in.ua 

2025. május 31-én különleges ünnepség töltötte meg a Kaszonyi Arany János Líceum udvarát 

– felcsendült a 2024–2025-ös tanév utolsó csengője. Ez a pillanat egyszerre örömteli és 

megható: egy újabb tanévet hagytak hátra a diákok, előttük pedig új távlatok, kihívások és 

álmok állnak. Idén Kárpátalján 10 456 tizenegyedikes és 15 896 kilencedikes diák fejezte be 

iskolai tanulmányait. Valakire a várva várt nyári szünidő vár, míg a végzősökre egy 

felelősségteljes időszak következik: a nemzeti multiteszt (НМТ) letétele és a felvételi a 

felsőoktatási intézményekbe. A Kaszonyi Líceumban családias légkörben zajlott az ünnepség: 

összegyűltek a diákok, szülők, tanárok, vendégek és a végzősök. Az ünnepi rendezvény az ukrán 

és magyar himnuszok eléneklésével kezdődött. A résztvevők ezt követően egyperces néma 

csenddel tisztelegtek a háborúban elesettek emléke előtt. 

 

Gyermeknap és játszótérátadó Tiszacsomán 
2025. június 3.  – Karpat.in.ua 

Példaértékű az a közösségi összefogás, melynek eredményeként ezúttal egy igényesen 

kialakított, csúszdákkal, hintákkal és mászókákkal felszerelt, az élénk színek világát idéző 

játszóteret adtak át június 1-jén Tiszacsomán. A nyár első vasárnapján a szentliturgiát követően 

a község apraja-nagyja együtt vonult át a régi görögkatolikus templom udvarára, ahol 

gyermeknap alkalmából sor került a magyar kormánytámogatásból finanszírozott vadonatúj 

játszótér megáldására és ünnepélyes átadására. Tiszacsomán az elmúlt években kiemelkedő a 

közösség összetartó ereje, ami megmutatkozik az itt szervezett számos programon, kézműves-

foglalkozáson, hagyományőrző rendezvényen, gyermeknapon. Ezúttal az apukák a 

tereprendezésben és a játszótér összeállításában vettek részt, volt, aki tortát sütött, míg mások 

fagylalttal és üdítővel ajándékozták meg a gyerekeket. 
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https://life.karpat.in.ua/?p=244017&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=244023&lang=hu
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. június 3. – Kossuth Rádió 

 

Elapadt a víz, folytatódik a kárelhárítás, takarítás, fertőtlenítés a háromszéki falvakban. 

Közben széles körű közösségi összefogás is körvonalazódik az árvíz által leginkább sújtott 

településeken élők megsegítésére. Tíz településről 300 családot kellett kitelepíteni. Főleg 

Nagyborosnyó és Kökös községet érintette az áradás. Az árvízhelyzetről tájékozódott hétfőn 

Nacsa Lőrinc is.  A nemzetpolitikáért felelős államtitkár Háromszéken hordta az 

élelmiszercsomagokat és a parajdiaknak szakmai segítséget ígért. 

 

Csíksomlyón felkészültek a pünkösi búcsúra és a több százezer zarándok fogadására. ,,A 

remény zarándokai” mottóval meghirdetett fogadalmi zarándoklat ünnepi szentmiséjét június 

7-én, szombaton fél egykor tartják a Kis- és Nagysomlyó-hegy közötti nyeregben, a 

Hármashalom-oltárnál. A kegyhelyet már most is zarándokok sokasága keresi fel. A 

Székelyföldön áthaladó és a kegyhely felé vezető utak biztonságosak: az elmúlt hetek esőzései 

miatt kialakult áradások nem veszélyeztetik a térséget. Bíró István, csíkszeredai tudósítónk 

összeállításában elsőként Timár Sándor Asztrik ferences szerzetest, a csíksomlyói 

kegytemplom igazgatóját halljuk. 

 

A közép-bácskai Topolya a délvidéki magyarság egyik jelentős oktatási és művelődési 

központja, ahol fontos a gazdaság fejlesztése is. Mintegy 10 éve működik a város ipari parkja, 

amelyet tovább bővítenek. A Vajdasági Gazdasági Kamara elnökével együtt a helyszínre 

látogatott Juhász Bálint, a tartományi parlament elnöke, aki korábban a Prosperitati 

Alapítvány ügyvezetőjeként tevékenykedett. 

 

A Magyar Tudományos Akadémia bicentenáriumi rendezvénysorozatának programjában 

Budapesten részt vehetett a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola is, amely 

bemutatta az intézmény tudományos életét, munkáját. Ezek között található a most zajló 

kompetencia felmérés és a kárpátaljai magyarság gazdasági erejének elemzése is. 

 

A „Bonis Bona – A nemzet tehetségeiért” Díjátadó Gálán adták át a tehetséggondozás 

területének legrangosabb elismerését azoknak a mentoroknak, akik kiemelkedő munkájukkal 

hosszú idő óta segítik a tehetséges magyar fiatalokat. A díjra idén 383 jelölés érkezett, végül 28 

hazai és határokon túli pedagógus, illetve szakember kapta meg. Köztük volt Rusz Csilla Mária, 

a nagyváradi Szacsvay Imre Általános Iskola drámapedagógusa is. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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A Vajdasági Magyar Újságírók Egyesülete Fúró Dénesnek, a Magyar Szó újságírójának ítélte 

oda az Év Pályakezdő Újságírója díjat. A kitüntetéssel nemcsak a szakmai teljesítményét 

ismerték el, hanem azt az elkötelezettséget is, amellyel nap, mint nap jelen van a 

szerkesztőségben, legyen szó online hírszolgáltatásról, hétvégi riportokról vagy 

véleménycikkekről.  A fiatalembernek a történelem nemcsak végzettséget jelent, hanem a 

helytörténeti cikkek írása jelenleg is nagy szenvedélye. Fúró Dénessel Szerda T. Fanni 

beszélgetett. 

 

A szajáni Móra Károly Általános Iskola hagyományőrző rendezvényén a régi lakodalmakat 

elevenítették meg a diákok. Az eseményről készült Kónya-Kovács Otília összeállítása, melyben 

elsőként Szaján helyi közösségének elnökét, Tóth Zoltánt halljuk. 


